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Střešovičtí neurochirurgové dělají nejlépe operace mozku
Špičkoví lékaři, přes dvě tisícovky operací ročně, dlouhá tradice a zároveň ty nejmodernější navigační systémy,
podle nichž se mohou neurochirurgové při operaci mozku nebo míchy orientovat s milimetrovou přesností. Vítejte na
Neurochirurgické klinice v Ústřední vojenské nemocnici v pražských Střešovicích.
Už skoro deset let jí šéfuje zřejmě nejuznávanější český neurochirurg Vladimír Beneš. Jinak také viceprezident Evropské
asociace neurochirurgických společností. Jeho klinika je nejlepším pracovištěm v Česku na operace mozkových nádorů,
ale také na poškozené nebo ucpané mozkové a krční cévy. »O operacích nádorů jsme schopni publikovat a přednášet
o nich ve světě. V cévní problematice jsme na úrovni s tím, co dělají Američané a zbytek Evropy,« říká Vladimír Beneš.
Specialista na cévy...
Benešovou specialitou je léčba mozkových cévních výdutí. To je malý váček v cévě, který může prasknout a krvácet do
mozku. »Máte dvě možnosti: buď otevřít hlavu chirurgicky a výduť uzavřít titanovou svorkou, nebo můžete přes tříslo a
všechny tepny dojet tenkou trubicí vnitřkem tepny až do výdutě a vyplnit ji spirálkami,« popisuje jednu z nejnáročnějších
operací mozku Beneš.
Kromě toho velmi často operují zúžené cévy na krku, které zásobují mozek.
Krční cévy jsou velmi často zúžené pláty, z nichž se uvolňují drobné kousky, které střílí do mozku. Právě to způsobuje
velmi často mozkovou mrtvici. »Těchto operací máme více než tisícovou sérii,« podotýká Beneš.
... ale i na mozkové nádory
Ve vojenské nemocnici jsou schopni lékaři operovat veškeré mozkové nádory.
»To je druhá oblast, o které jsme schopni publikovat, jezdit s ní po světě a přednášet,« říká se skromností v hlase Beneš.
Kromě operací mozku a cév patří do neurochirurgie i léčba epilepsie. I v ní je vojenská nemocnice v Česku zřejmě nejdál.
Jedinou oblastí neurochirurgie, kde zřejmě není vojenská nemocnice na úplném čele, je onemocnění míchy a páteře.
»To je jediná oblast, kde bych upřímně přiznal, že je Nemocnice Na Homolce o něco dál,« přiznává Beneš.
Kvalitní výukové centrum
Jeho klinika také vychovává mladé neurochirurgy z první lékařské fakulty. »Ta je jedinou fakultou, která má výuku
neurochirurgie jako samostatného oboru,« říká přednosta střešovické neurochirurgie.
Když ve Střešovicích mladý neurochirurg vystuduje, otevírá mu to cestu do světa. »Kdokoli projde naším výukovým
programem, může jít s papírem od nás léčit do celé Evropy a vyjma USA do celého světa,« připomíná Beneš.
A jak se bude podle něj neurochirurgie vyvíjet? Hodně ji prý ovlivní nové poznatky v genetice. Ta by mohla napomoci
léčit i nádory, které dosud léčit nejdou. »V budoucnu budeme opravovat spíše geny,« předpovídá Beneš.


